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REEDEL on vahelduva pilvisuse-
ga ilm. Kohati võib hoovihma või 
rahet sadada.Öösel on -1...+10, 
päeval 8...13 kraadi. 

LAUPÄEVAL on vähese ja va-
helduva pilvisuse ja olulise sajuta 
ilm. Öösel on 0...+8, päeval 
15...20 kraadi. 

PÜHAPÄEVAL on vähese ja 
vahelduva pilvisuse ja olulise sa-
juta ilm. Öösel on 1...11, päeval 
10...14 kraadi.

ESMASPÄEVAL on vähese ja 
vahelduva pilvisuse ja olulise sajuta 
ilm. Öösel on 1...9, päeval 10...13 
kraadi. 

TÄNA LEHES

ILM

Jalgpallurid võitsid ja 
kaotasid
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Väikelinnade ühendu-
se delegaadid kohtu-
vad Poolas

Selle nädala neljapäevast kuni 
pühapäevani toimub Poolas, 
Chojnas Euroopa Liidu väike-
linnade ühenduse Douzelage 
konverents, mis on järjekorras 
juba kolmekümne kolmas. Neli 
päeva kestval konverentsil osa-
leb kokku 120 delegaati kahek-
sateistkümnest riigist.
Türi vallavalitsuse kultuuri ja 
välissuhete spetsialist Katrin 
Soomets andis teada, et sõp-
ruslinnade ühenduse peakoh-
tumisel räägitakse muuhulgas 
ka toetuse saamise võimalus-
test „Kodanike Euroopa prog-
rammist 2007-2013” ning tut-
vustatakse ka mitmeaastaste 
projektide juhtimiskogemu-
si ning kavandatakse ka uusi 
koostöövõimalusi.
„Sotsiaalvaldkonna töörühmas 
osalejad tutvustavad oma valla 
sotsiaal- ja tervishoiusüsteemi, 
pakutavaid teenuseid ja toetusi 
ning lisaks arutletakse eakate 
ühistegevuse ja erivajadustega 
inimeste võimaluste üle eri rii-
kides,” lisas Katrin Soomets.
Töörühm külastab Chojna eri-
vajadustega inimeste päevakes-
kust ja kooli. 
Noorte töörühmas räägitakse, 
kuidas eri riikide koolid tule-
vad toime probleemsete õpi-
lastega ning miks noorte ar-
vates ei väärtustata õppimist. 
Noored külastavad ka Chojna 
keskkooli ja õpilaskodu. Türi 
valda esindavad Poolas toimu-
val konverentsil Triin Pärna, 
Katrin Soomets, Kersti Viilup, 
Reet Maiste, Yes keeltekooli ju-
hataja Aet Sarv ning Türi ma-
jandusgümnaasiumi õpilased 
Kerttu Kaschan ja Kreet Pool-
ma.
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SÕNUMID

TÜRI VALLAS

14. septembril kell 15 Türi 
gümnaasiumi vana maja aulas 
Ülenurme gümnaasiumi vil-
istlaskoori kontsert.

16. septembril avatakse Türi 
muuseumis näitus “Türi Põl-
lumeeste selts - 110”.

Kontserdielamus
 Kopenhaagenis
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Järgmisel aastal hakkavad  
pensionid ja riiklikud toe-
tused laekuma saaja pan-
gaarvele. Pensionite koju-
toomise teenus küll jääb, 
kuid tasuma peab selle eest 
raha saaja.

SIIVI KORI
rleht@tyri.ee

Sotsiaalministeeriu-
mi 5. septembri pressitea-
te andmetel muutub tuleva 
aasta 1. veebruarist pensio-
nite ja toetuste väljamaks-
mise kord - raha hakkab 
laekuma saaja pangaarvele, 
sest riigile on nii odavam. 
Inimene, kes ei saa mingil 
põhjusel panka minna, võib 
taotleda pensioni või toetu-
se kojutoomist, selle teenu-
se eest tuleb aga ise maks-
ta. „Kojukande tasu suurus 
ei ole veel kokku lepitud, 
kuid sotsiaalministeeriumi 
seisukoht on, et selleks suu-
rusjärguks jääb 70 krooni. 
See võib tulla ka väiksem, 
kuid ka 75-kroonisest pak-
kumisest, kui see on põh-
jendatud, me ei loobu,” lisas 
ta. Lillese sõnul jääb kind-
lasti alles võimalus käia ise 
postkontoris pensioni jä-
rel, kuid kas ka sellisel ju-
hul on väljamakse tasuline, 
ei ole veel kokku lepitud. Ka 
ei osanud Lilles vastata kü-
simusele, kuidas arvutatak-
se kojukande tasu pensio-
näridest abielupaarile, sest 
neile raha toomiseks teh-
tud kulutused ei ole ju ka-

hekordsed.
AS Eesti Post pressi-

esindaja Inge Suuder üt-
les, et kuigi läbirääkimised 
alles käivad, võib kindlalt 
öelda, et muudatus on nen-
de jaoks ebasoodne. „Meil 
on postiringide koostami-
sel arvestatud ka pensioni-
te kojukannet. Kui teenus 
muutub pensionisaajale ta-
suliseks, kaotame kindlasti 
hulga kliente, sest inimesed 
eelistevad alati odavaimat 
varianti,” ütles Suuder.

Linda Kald Karjakülast 
on üks nendest, kellele pen-
sion igal kuul koju tuuakse. 
„Olen praegu väga rahul, 
kuid kui selle eest maksma 

pean, loobun. Täna suudan 
veel Türil pangas raha järel 
käia, aga kui enam ei suu-
da, siis küll ei tea, mida eda-
si teen või kuidas oma raha 
kätte saan,” arvas ta.

Maimu Ehamäe Änarist 
laseb aga juba praegu oma 
pensioni panka üle kanda. 
„Algul võtsin ikka sidest, 
aga siis läksin üle pangatee-
nusele, sest pangast saan ra-
ha kätte sel ajal, kui tahan, 
mitte kindlal päeval. Ka ei 
pea mul kogu pension sula-
rahas kotis olema, sest pan-
gakaardiga saab poes maks-
ta,” ütles Ehamäe, kuid lisas 
samas, et esmaspäevane in-
ternetiühenduse katkemi-

ne kogu Türi linnas (es-
maspäeval lõhkus Reopalus 
töötanud kopp optikakaab-
li, mille tulemusel katkes 
kuueks tunniks interneti-
ühendus Türil, Kirnas ja 
Säreveres – toim.) oleks vii-
nud äärepealt selleni, et ei 
saagi toitu osta.

Endale sobiva varian-
di peab iga pensionär ise 
leidma. Sotsiaalministee-
rium omalt poolt lubab en-
ne 2009. aasta 1. veebruari 
teavitada kõiki pensionä-
re ja toetuste saajaid kirja-
likult uutest valikuvõima-
lustest ja saata neile koju 
materjalid uue väljamakse-
viisi valimiseks.

Pensioni kojutoomine 
muutub tasuliseks

Üleminek digiretseptidele 
nõuab täiendavaid

 vahendeid
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Türilane Siina Pahka eelistab pensioni kätte saada postkontorist, sest raha järele tulek 
on paras jalutuskäik. Kuid ta on ka seda meelt, et kojukanne peab jääma, kuna see on 
paljudele vajalik. Merit Männi

Valla aukodanikuks esitati kolm kandidaati
Türi valla aukodani-
kuks esitati kolm endist 
koolijuhti: Piret Rammo, 
Toomas Šadeiko ja Reiu 
Sootla. Türi valla teise 
aukodaniku valib välja val-
lavolikogu oma septembri-
kuu istungil. 
Piret Rammo on olnud 
Laupa põhikooli peda-
goog 48 aastat, neist 31 
aastat kooli direktor. Tema 
elutööks on olnud Laupa 
kooli arendamine ning 
mõisa säilitamine ja taas-
tamine. Piret Rammo init-
siatiivil loodi 1998. aastal 
Järvamaa mõisakoolide 

ühing, mille juhatuse esi-
mees on Rammo tänaseni. 
Toomas Šadeiko tegevus 
kutseõppehariduse suuna-
jana algas 1977. aastal, kui 
temast sai Türi näidissov-
hoostehnikumi direktori 
asetäitja õppealal ning ala-
tes 1900. aastast Türi kõr-
gema põllumajanduskooli 
(hilisem Türi tehnika- ja 
maamajanduskool) direk-
tor. Lisaks haridustööle 
on Šadeiko olnud aktiiv-
ne ka ühiskondlikult – ta 
on esindanud endist Türi 
valda Järva maavolikogus 
ja maakogus, olnud valla-

volikogu esimees ja liige, 
erinevate komisjonide esi-
mees, Järvamaa omavalit-
suste liidu juhatuse liige, 
Kultuuri- ja spordiklubi 
Alem juhatuse esimees, SA 
Eesti kutseõppe edenda-
mise ühingu juhatuse esi-
mees. Alates 2005. aastast 
on Toomas Šadeiko Türi 
vallavolikogu aseesimees 
ja hariduskomisjoni esi-
mees.
Reiu Sootla on olnud 
kauaaegne Türi haridus-
elu edendaja - alates 1970. 
aastast Türi gümnaasiu-
mi pedagoog, sellest 19 

aastat koolijuht. Teda on 
iseloomustatud kui väga 
uuendusmeelset juhti, kel-
le eesmärk oli luua ideaal-
ne kool, kus on rahul nii 
õpilased kui õpetajad. Reiu 
Sootla on olnud aktiivne 
ka linnaelu edendamisel, 
olles kahel korral linnavo-
likogu liige.
Türi valla aukodanikuks 
nimetamisel antakse isi-
kule valla aastapäeval Türi 
valla vapimärk ning isiku 
nimi ja teenete loetelu 
kantakse Türi valla auraa-
matusse.
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